
PROTOKÓŁ Nr 11/07 
posiedzenia 

 Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  

które odbyło się w dniu 14 września 2007 r.  
 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11.00 i trwały do godz. 15.30. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i osoby zaproszone zgodnie 
z listami obecności stanowiącymi załączniki nr 1  i 2  do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Marek Bogusławski. 

Przewodniczący obrad wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktu w 
brzmieniu: „Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr V/77/07 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 
2007 r. w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2007 r. ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.” i 
umieszczenie go – w związku z chwilową nieobecnością Skarbnika 
Województwa – w pkt. 1, natomiast przeniesienie do pkt. 9. Informacji o 
przebiegu wykonania budŜetu województwa za I półrocze 2007 roku. 

Zaproponował porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany Uchwały Nr V/77/07 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 2007 r. w 
sprawie określenia zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, 
które mogą być dofinansowane w 2007 r. ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

2. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie odwołania członka Rady 
Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia w Kielcach oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXII/216/04 Sejmiku z dnia 29 listopada 2004 r. w sprawie powołania 
Rady Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w 
Kielcach.  

3. Raport dotyczący lecznictwa stacjonarnego Województwa 
Świętokrzyskiego w 2006 roku. 

4. Raport z realizacji Wojewódzkiego Programu Wyrównywania Szans 
Osób Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania Ich Wykluczeniu 
Społecznemu w 2006 roku. 

5. Okresowa informacja dotycząca zatrudnienia pielęgniarek i połoŜnych w 
Województwie Świętokrzyskim. 
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6. Okresowa informacja dotycząca zatrudnienia lekarzy i lekarzy dentystów 
w Województwie Świętokrzyskim. 

7. Informacja o stanie gotowości Województwa Świętokrzyskiego do 
wdraŜania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji na II półrocze 2007 r. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budŜetu województwa za I półrocze 
2007 roku. 

10. Sprawy róŜne. 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji ww. porządek obrad. 

Radni otrzymali materiały do pkt. 3-8, przy zaproszeniu na posiedzenie Komisji, 
materiały do pkt 1 i 9  – przy piśmie Przewodniczącego Sejmiku, natomiast  
projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany Uchwały Nr V/77/07 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie określenia 
zadań Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być 
dofinansowane w 2007 r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych – w dniu posiedzenia Komisji. 

 P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr V/77/07 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 19 marca 
2007 r. w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2007 r. ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, stanowiącej 
załącznik do protokołu IX sesji Sejmiku.  

W związku z brakiem osób chętnych do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie ww. projekt uchwały.  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały Sejmiku w 
sprawie zmiany Uchwały Nr V/77/07 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 19 marca 2007 r. w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2007 r. ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, a swoje 
stanowisko wyraziła w opinii nr 24/07 stanowiącej zał. nr 3 do protokołu. 

Ad 2. 
Przewodniczący obrad zapoznał Komisję z treścią projektu uchwały Sejmiku w 
sprawie odwołania członka Rady Świętokrzyskiego Oddziału Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach oraz projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXII/216/04 Sejmiku z dnia 29 listopada 2004 r. w sprawie 
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powołania Rady Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w 
Kielcach.  

W związku z brakiem głosów chętnych w dyskusji poddał ww. projekty pod 
głosowanie. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie i bez uwag zaopiniowała projekt uchwały 
Sejmiku w sprawie odwołania członka Rady Świętokrzyskiego Oddziału 
Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach oraz projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/216/04 Sejmiku z dnia 
29 listopada 2004 r. w sprawie powołania Rady Oddziału Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia w Kielcach, a swoje stanowisko wyraziła w 
opinii nr 17/07 stanowiącej zał. nr 4 do protokołu.    

Ad 3. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do  Raportu dotyczącego lecznictwa 
stacjonarnego Województwa Świętokrzyskiego w 2006 roku.  

Przewodniczący obrad skomentował raport, iŜ dane w nim zawarte nie 
odzwierciedlają sytuacji aktualnej, szczególnie spowodowanej akcjami 
protestacyjnymi i strajkowymi w szpitalach. Poinformował o trudnościach w 
negocjacjach prowadzonych przez Zarząd Województwa (jest przedstawicielem 
Sejmiku w zespole negocjacyjnym)  z przedstawicielami strajkujących 
jednostek. W wyniku negocjacji sytuacja została uspokojona w Świętokrzyskim 
Centrum Psychiatrii, Wojewódzkim Specjalistycznym Zespole Opieki 
Neuropsychiatrycznej, trwają rozmowy z Wojewódzkim Szpitalem Dziecięcym 
i Świętokrzyskim Centrum Onkologii. Sytuacja jest bardzo trudna, bo cały 
personel szpitali (nie tylko bialy) ma niskie uposaŜenia. Organy załoŜycielskie 
nie są beneficjentami tej sytuacji, dlatego nie ma moŜliwości zaspokojenia 
finansowych roszczeń.  

Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i PołoŜnych Halina 
Luzeńczyk wyraziła obawę, iŜ podwyŜki będą dotyczyć tylko jednej grupy 
zawodowej.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green stwierdziła, Ŝe na dyrektorach jednostek ciąŜy obowiązek myślenia o 
kondycji finansowej jednostki i moŜliwościach udźwignięcia przez szpital 
podwyŜszenia wynagrodzenia dla całego personelu, dla wszystkich grup 
zawodowych. 

Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe dyrekcje szpitali zostały 
uwraŜliwione przez zespół negocjacyjny na obliczenie podwyŜek płac dla 
wszystkich grup zawodowych. 
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Radny Józef Grabowski nawiązał do „ustawy 203”, którą obwinia za obecne 
napięcia w słuŜbie zdrowia.  Uznał za nieuczciwe zachowanie NFOZ, który 
namawia szpitale do unikania odsetek. Stwierdził, Ŝe o szpital bardziej dbają 
dyrektorzy i pielęgniarki, niŜ sami lekarze, którzy prezentują postawę 
roszczeniową. Dla poprawy sytuacji w ochronie zdrowia niezbędne są 
rozwiązania systemowe, dotychczasowe rozwiązania były jedynie „łataniem 
dziur”.  

Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości  przedłoŜony przez Zarząd 
Województwa Raport dotyczący lecznictwa stacjonarnego Województwa 
Świętokrzyskiego w 2006 roku, a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 18/07 
stanowiącej zał. nr 5 do protokołu.  

Ad 4. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Raportu z realizacji Wojewódzkiego 
Programu Wyrównywania Szans Osób Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania 
Ich Wykluczeniu Społecznemu w 2006 roku, stanowiącego zał. nr 6 do 
protokołu.  
Radny Grigor Szaginian stwierdził, Ŝe Raport ukazuje jak duŜo się robi dla 
osób niepełnosprawnych, jednakŜe w dalszym ciągu za mało do wzrastających 
potrzeb. Zbyt mało jest poradni psychologiczno - pedagogicznych dla 
młodzieŜy. Za mało jest równieŜ szkół z nauczaniem specjalnym, przy ciągłym 
wzroście w populacji osób z upośledzeniem lekkim (3% społeczeństwa) i innych 
potrzeb edukacyjnych (np. 10% dzieci z ADHD), duŜo dzieci cierpi na depresję. 
Niedostrzeganiu pewnych zachowań dzieci wskazujących na niepełnosprawność 
winni są dorośli: rodzice, nieprzeszkoleni nauczyciele, nieumiejący 
zidentyfikować np. ADHD.     

Radna Marzena Okła-Drewnowicz poprawy sytuacji upatruje we wdroŜeniu i  
realizacji Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.   

Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green wyjaśniła, Ŝe jest to pierwszy raport z realizacji programu rozpisanego na 
lata 2006 - 2013, wiele zadań jest jeszcze do zrealizowania. Zaniedbana jest 
diagnoza lokalna, mimo Ŝe samorządy lokalne mają obowiązek ustawowy 
uchwalać programy na rzecz osób niepełnosprawnych. Wojewódzki Program 
Wyrównywania Szans Osób Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania Ich 
Wykluczeniu Społecznemu jest przedproŜem do POKL.  

Radny Grigor Szaginian za bardzo dobrą formułę realizacji programu uznał 
tworzenie środowiskowych domów samopomocy, do których ludzie wychodzą z 
własnych domów - często z „kapsuł odosobnienia”.   

Radny Józef Grabowski zasygnalizował problemy dzieci niepełnosprawnych 
w środowiskach wiejskich, woŜonych często do szkół w większych 
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miejscowościach. Zasygnalizował potrzebę zwiększenia uposaŜeń dla 
opiekunów środowiskowych. Wskazał na potrzebę uregulowania 
administracyjnego ADHD.  

Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości przedłoŜony przez Zarząd 
Województwa  Raport z realizacji Wojewódzkiego Programu Wyrównywania 
Szans Osób Niepełnosprawnych i Przeciwdziałania Ich Wykluczeniu 
Społecznemu w 2006 roku, a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 19/07 
stanowiącej zał. nr 7 do protokołu.  

Ad 5. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Okresowej informacji dotyczącej 
zatrudnienia pielęgniarek i połoŜnych w Województwie Świętokrzyskim, 
stanowiącej zał. nr 8 do protokołu. 
Przewodniczący obrad stwierdził, Ŝe niebezpiecznie spada zatrudnienie i 
wytwarza się luka pokoleniowa, opinia o bezrobociu wśród pielęgniarek 
spowodowała ograniczenie liczby szkół. Dla zatrzymania niekorzystnych 
tendencji spadkowych niezbędne jest przywrócenie rangi zawodu pielęgniarki 
poprzez odpowiednie uposaŜenie finansowe oraz przywrócenie szkolnictwa. 
Powinno to dotyczyć decyzji na szczeblu centralnym.  

Radny Józef Grabowski - zwrócił uwagę na nieścisłości w danych zawartych 
w materiale dot. liczby pielęgniarek w powiecie ostrowieckim. Zgłosił, Ŝe 
absolwentki kierunku pielęgniarskiego ostrowieckiej WyŜszej Szkoły Biznesu i 
Przedsiębiorczości nie mogą kontynuować nauki w Kielcach i Lublinie, a 
przecieŜ wykształcone pielęgniarki, to korzyść dla pacjentów.  

Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i PołoŜnych Halina 
Luzeńczyk podziękowała za materiał odzwierciedlający sytuację w 
pielęgniarstwie. Na obecny stan wpłynęły: transformacja kształcenia, reforma 
ochrony zdrowia i restrukturyzacja, odchodzenie na emeryturę (obecna średnia 
wieku, to 45 lat),  migracja zagraniczna i krajowa (ok. 60 pielęgniarek wyjeŜdŜa 
do pracy poza województwo rocznie). Na skutek braku atrakcyjności 
wynagrodzenia i uposaŜenia - niewiele jest chętnych do podejmowania tak 
odpowiedzialnego zawodu.  

Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości Informację dotyczącą 
zatrudnienia pielęgniarek i połoŜnych w Województwie Świętokrzyskim, a 
swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 20/07 stanowiącej zał. nr 9 do protokołu.  

Ad 6. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Barbara Jakacka-
Green dokonała wprowadzenia do Okresowej informacji dotyczącej 
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zatrudnienia lekarzy i lekarzy dentystów w Województwie Świętokrzyskim, 
stanowiącej zał. nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący obrad skomentował, Ŝe sytuacja w poziomie zatrudnienia 
lekarzy i dentystów jest podobna jak pielęgniarek i połoŜnych. Będąc członkiem 
komisji weryfikacyjnej na specjalizację, stwierdza coraz większy niedobór 
lekarzy, wynikający z luki pokoleniowej, migracji zewnętrznej i wewnętrznej i 
innych przyczyn. Najlepszą metodą na poprawę sytuacji jest adekwatne 
wynagrodzenie. Pojawiające się zjawisko nęcenia lekarzy atrakcyjnymi 
wynagrodzeniami przez niepubliczne zoz-y stworzy określone kłopoty i 
wyzwania dla organów załoŜycielskich zoz-ów publicznych.  

Radny Józef Grabowski przypomniał, Ŝe problemy te sygnalizował w ub. roku 
na spotkaniu pracodawców i pracowników słuŜby zdrowia z ministrem Religą i 
z satysfakcją przyznał, Ŝe jego prognozy się sprawdziły.  Niepokojące uznał 
zjawisko ograniczenia liczby staŜystów w małych placówkach na rzecz klinik, z 
których trudno potem pozyskać lekarzy.  

Radny Grigor Szaginian zwrócił uwagę na moŜliwość uzupełnienia niedoboru 
lekarzy i pielęgniarek imigrantami zza wschodniej granicy. 

Przewodniczący obrad wyraził obawę, Ŝe nasz kraj jest omijany przez lekarzy i 
pielęgniarki ze Wschodu z racji niskich uposaŜeń.  

Komisja jednogłośnie przyjęła do wiadomości przedłoŜoną informację 
dotyczącą zatrudnienia lekarzy i lekarzy dentystów w Województwie 
Świętokrzyskim, a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 21/07  stanowiącej 
zał. nr 11 do protokołu.   

Ad 7. 
Kierownik Oddziału Zarzadzania POKL w Departamencie Mienia, 
Geodezji, Kartografii i Planowania Przestrzennego Teresa Gładyś dokonała 
wprowadzenia do Informacji o stanie gotowości Województwa 
Świętokrzyskiego do wdraŜania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
stanowiącej zał. nr 12 do protokołu. 

Radna Marzena Okła Drewnowicz wyraziła zaniepokojenie brakiem strategii 
rozwiązywania problemów społecznych i gminnych planów działania w tym 
zakresie.  

Kierownik Oddziału Zarzadzania POKL w Departamencie Mienia, 
Geodezji, Kartografii i Planowania Przestrzennego Teresa Gładyś 
potwierdziła i uzasadniła potrzebę opracowania wstępnych planów działania 
przez gminy.   

Przedstawiciel Świętokrzyskiego Biura Rozwoju Regionalnego Jarosław 
Dziedziński omówił strukturę POKL. 
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Komisja jednogłośnie przyjęła informację  o stanie gotowości Województwa 
Świętokrzyskiego do wdraŜania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki a swoje 
stanowisko wyraziła w opinii nr 22/07 stanowiącej zał. nr 13 do protokołu. 

Ad 8. 
Przewodniczący Komisji zapoznał radnych z projektem planu pracy Komisji 
na II półrocze 2007 r., stanowiącym zał. nr 14 do protokołu. Komisja przyjęła 
bez uwag ww. plan pracy do realizacji.  

Ad 9. 
Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski dokonał wprowadzenia do  
informacji Zarządu Województwa o przebiegu wykonania budŜetu 
województwa za I półrocze 2007r. (stanowiącej załącznik do protokołu IX sesji). 
Uaktualnił dane zawarte w informacji o realizację budŜetu w miesiącach lipiec, 
sierpień i wrzesień. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  przedłoŜoną przez Zarząd 
Województwa informację o przebiegu wykonania budŜetu województwa za I 
półrocze 2007r., a swoje stanowisko wyraziła w opinii nr 23/07 stanowiącej zał. 
nr 15 do protokołu.  

Ad 10. 
Spraw róŜnych nie zgłoszono.  
Protokół sporządziła Barbara Loch. 
                 Przewodniczący obrad  
 
 
         Marek Bogusławski  


